
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
----------------------------------------

    چرا به فارغ التحصيان استرس وارد مي كنيد
غامرضاي�ي- ته�ران:  وقت��ي وزي��ر كار گفت��ه ك��ه 96 درصد 
فارغ التحصيلان مهارت ندارند به اين معناست كه آنها وقت خود را هدر 
داده اند و بدون هيچ نتيجه اي فقط در دانشگاه درس خوانده اند. حال كه 
اين افراد به اندازه كافي استرس بيكاري و فشار جامعه رويشان است آيا 

لازم بود آقاي وزير هم به آنها تهمت بزند و آنها را بي تخصص بنامد؟
----------------------------------------

     مگس هاي سفيد قوزبالاقوز شده اند
رستمي- تهران:  آلودگي هوا و گرد و غبار و سر و صدا كم بود، حالا 
مگس هاي س��فيد ميهمانان ناخوانده پايتخت باعث شده اند تا همين 

هواي آلوده هم به راحتي از گلوي تهراني ها پايين نرود.
چرا هيچ سازماني در مورد علت وجود مگس هاي سفيد حرفي نمي زند 
پس مسئول به وجود آمدن اين شرايط كيست؟ آيا كسي بازخواست 

نمي شود؟
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بالا رفتن تعرفه ها هم جلوي تشديد زيرميزي را نگرفت

 زيرميزي صفر شده؟!
نه فقط 2 درصد كم شده است!

در حالي ك�ه از ادعاي قائم مقام وزير بهداش�ت 
درباره به صفر رسيدن زير ميزي در شهرستان ها 
و نزدي�ك ب�ه صف�ر ش�دن آن در ته�ران چند 
روزي بيشتر نمي گذرد، س�خنگوي كميسيون 
بهداشت و درمان مجلس معتقد است كه دريافت 
زيرميزي در بازار س�امت كشور همچنان ادامه 
دارد و در برخ�ي موارد ممكن اس�ت اين تخلف 
نهايتاً 2 ت�ا 3 درصد كاه�ش پيدا كرده باش�د. 
 نزديک به يک س��ال از اجرايی ش��دن طرح تحول 
سلامت می گذرد.  طرحي كه از نيمه ارديبهشت ماه 
سال گذشته كليد خورد و هر چند در بخش هايي با 
افزايش رضايت مردم همراه بود اما در مواردی هم 
انتقادات مختلفي را درپي داشت. مناقشه برانگيزترين 
بخش طرح تحول سلامت گام سوم و اصلاح كتاب 
ارزشگذاري نسبي تعرفه هاي درمان بود؛ گامي كه 
با هدف واقعي كردن دس��تمزد پزشكان و برقراري 
عدالت در س��لامت، افزايش 120 تا 300 درصدي 
مزد درمان را در پي داشت. اما از همان ابتدا اجراي 
گام س��وم طرح با ص��رف 2 هزار تا 2 ه��زار و 500 
ميليارد تومان اعتبار منتقداني از ميان نمايندگان 

مجلس و حتي گروهي از پزش��كان و دانش��جويان 
رشته پزش��كي را به همراه داشت. در نهايت وزارت 
بهداشت با اين توجيه كه اجراي اين طرح مي تواند 
زير ميزي و دريافت هاي نامتعارف پزشكان را كاهش 
دهد، گام س��وم طرح تحول س��لامت را ابلاغ كرد 
و در نهايت مس��ئولان وزارت بهداش��ت مدعي به 
صفر رس��يدن زيرميزي ش��دند. حالا اما سليمان 
عباسي، سخنگوي كميسيون بهداشت در واكنش 
به اظهارات مسئولان وزارت بهداشت كه معتقدند 
زيرميزي صفر شده است، تأكيد مي كند: اصلًا چنين 
چيزي واقعيت ندارد كه زيرميزي در بازار سلامت به 

صفر رسيده باشد. 
     اعتراض 6 نماينده به رشد تعرفه ها

روزهاي پاياني سال گذش��ته بود كه شش نماينده 
اقتص��اددان مجل��س ط��ي نام��ه اي به ش��خص 
رئيس جمهور، خواستار اصلاح تصميم دولت درباره 
تعرفه پزشكان متخصص شدند. در بخشي از اين نامه 
آمده بود:» گرچه تعرفه ها بسامان نبود و تعديلاتي 
در آنها لازم مي نمود، ولي افزايش كاملًا ناحق بود، 
بر اس��اس تعرفه هاي پيش��ين، دريافتي پزشكان 

متخصص با دريافتي س��اير اقش��ار، حتي پزشكان 
عمومي و كادر درماني شكاف فاحش داشته است، 
وضعيتي كه حتي در كشورهاي سرمايه داري محض 
نيز ديده نمي شود. « در اين  نامه نمايندگان به يكي از 
پزشكان متخصص نام آشنا اشاره و از دستمزد ماهي 
61 تا 83 ميليون توماني وي ياد كرده بودند. احمد 
توكلي، محمد حس��ن نژاد، جعفر قادري،  مصباحي 
مقدم،  محمدمهدي مفتح و الي��اس نادران افرادی 

بودند كه پاي اين نامه را امضا كرده بودند. 
     رشد 15 تا 20 درصدي تعرفه ها براي 94

با اين تفاسير و به رغم اين نامه نگاري ها روز گذشته 
معاون درمان وزارت بهداش��ت رش��د 15 درصدي 
تعرفه هاي پزشكي سال 9۴ را تأييد كرد تا پس از دو 
بار افزايش تعرفه در سال گذشته، در سال جاری نيز 
شاهد افزايش ديگری در اين بخش باشيم. در همين 
رابطه و به گفته محمد آقاجاني معاون درمان وزارت 
بهداشت بر اس��اس اين مصوبه تعرفه نرخ اقامت در 
بيمارستان هاي دولتي )هتلينگ( 20 درصد افزايش 
يافته اس��ت. وي افزود: نرخ ويزيت در بخش دولتي 
براي پزش��كان عمومي 92 هزار ريال، متخصصين 

115هزار ريال و فوق تخصص ه��ا 138 هزار ريال 
و در بخش خصوصي براي پزش��كان عمومي 190 
هزار ريال، متخصصين 300 هزار ريال و پزش��كان 
فوق تخصص 380 هزار ريال است. به گفته آقاجانی 
با توجه به افزايش 9 درصدي تعرفه هاي امس��ال و 
افزايش حدود 1۴ درصدي بودجه بيمه هاي سلامت، 
هيچ فش��اري به مردم براي پرداخ��ت هزينه هاي 
خدمات سلامت وارد نمي ش��ود و خدمات بستري 
دولتي با همان فرانشيز 6 درصدي براي شهرنشينان 

و 3درصدي براي روستائيان ادامه خواهد يافت. 
     رشد زير ميزي با وجود رشد تعرفه ها

چند روز پيش ايرج حريرچي، قام مقام وزير بهداشت 
نيز با قاطعيت اعلام كرد كه پرداخت هاي غير متعارف 
به پزشكان در شهرستان ها و خارج از تهران به صفر 
رس��يده و اگر مواردي هم باشد اس��تثنا است و در 
تهران نيز درياف��ت زيرميزي و پول ه��اي خارج از 
تعرفه در حد صفر اس��ت و از تعداد انگشتان دست 

تجاوز نمي كند. 
در برابر اين، سخنگوي كميسيون بهداشت مجلس 
مي گويد: ب��ا برنامه هاي��ي كه وزارت بهداش��ت در 
س��ال 93 و 9۴ در پيش گرفته اس��ت و با توجه به 
اجراي ط��رح تحول نظام س��لامت و اب��لاغ كتاب 
ارزشگذاري نس��بي خدمات س��لامت و همچنين 
افزايش تعرفه هاي پزش��كي به خصوص در س��ال 
جديد، ممكن اس��ت 2 تا 3 درصد از ميزان دريافت 
زيرميزي كاهش يافته باشد و اين هم متوجه كساني 
اس��ت كه با طرح تح��ول نظام س��لامت همكاري 
مي كنند، ممكن اس��ت نگيرند، اما همچنان ديده 
مي شود و من به آقاي وزير آدرس بيمار و بيمارستان 
مي دهم كه بروند ببينن��د از مردم پول غيرمتعارف 
گرفته اند يا خير.  بنا به تأكيد وي وقتي پزش��كاني 
كه براي همكاري با طرح تحول نظام سلامت جذب 
كردند و آنها مطب خودشان را تعطيل كردند و آمدند 
در بخش دولتي مشغول شدند، بيماران خودشان را 
آوردند و درآمدشان افزايش يافت. حالا كه درآمد اين 
پزشكان بالا رفته است، وزارت بهداشت شروع كرده 
به صورت پلكاني، از درآمد آنها كسر مي كند كه اين 

اقدام عوارضي خواهد داشت. 
به باور عباس��ي، اين كاهش پلكاني درآمد پزشكان 
در بيمارس��تان هاي دولت��ي، باعث خواهد ش��د تا 
پزشک جبران اين كسري را يا از جيب مردم بگيرد 
يا با طرح تحول نظام سلامت همكاري نمي كند يا 
براي جبران اين كس��ري درآم��د، از بيمار خودش 
مطالبه خواهد كرد و در واقع، همان پديده دريافت 
زيرميزي خواهد بود. در نتيجه اين طرح با شكست 

مواجه خواهد شد. 

قائم مقام سازمان نظام پرستاري ضمن تشريح مهم ترين اقدامات 
انج�ام ش�ده در حوزه پرس�تاري ط�ي چند س�ال اخي�ر از تعلل 
بخ�ش خصوص�ي در كاهش س�اعت كار پرس�تاران انتق�اد كرد. 
احمد نجاتيان از تربيت 9 هزار نيروي كمک بهيار از س��وي اين سازمان 
خبر داد و گفت: اين كمک بهياران مي توانند باري از دوش وزارت بهداشت 
بردارند. سازمان نظام پرستاري همچنين به طور مرتب دوره هاي آموزشي 
مداوم پرستاري را برگزار مي كند و بحث اخلاق پرستاري را نيز مدنظر 
دارد، به طوري كه هفته آينده س��ومين كنگره اخلاق پرستاري برگزار 
مي شود.  قائم مقام س��ازمان نظام پرس��تاري بحث توانمندي مديريت 
پرستاران و مسلح كردن آنها به دانش مديريت را مطرح كرد و ادامه داد: 
يک دوره رهبري پرس��تاري را آموزش داديم كه ب��ا همكاري نهادهاي 

بين المللي مانند سازمان جهاني بهداشت توانستيم 17 آموزش دهنده 
داشته باشيم. همچنين آموزش 300 مدير و رهبر پرستاري را در دستور 
كار داريم.   وي با اشاره به طرح تحول نظام سلامت گفت: اجراي اين طرح 
در كش��ور يكي از اقدامات مؤثر دولت بوده و بعد از سال ها سلامت جزو 
اولويت هاي دولت قرار گرفت و اجراي اين طرح قدم مهمي بود كه برداشته 
شد و اميدواريم ادامه يابد.  قائم مقام سازمان نظام پرستاري تصريح كرد: 
از ديدگاه پرستاري فشار كاري كه طرح تحول نظام سلامت به پرستاران 
وارد كرد، دو برابر است كه به دليل افزايش مراجعات مردم رخ داده است. 
ما تا قبل از اجراي اين طرح حدود يک دوم اس��تاندارد جهاني پرس��تار 
داشتيم اما در حال حاضر يک پرستار بايد جور دو تا سه نفر را بكشد. لازم 
است در اين طرح به نيروي انساني و توانمندسازي آن به عنوان سرمايه 

نظام سلامت توجه شود.  نجاتيان افزود: متأسفانه سازمان نظام پرستاري 
به عنوان نماينده 120 هزار پرستار كش��ور در هيچ كجاي طرح تحول 
سلامت مورد مش��ورت قرار نگرفته و دعوتي از اين سازمان نشده است.   
وي با اشاره به مهاجرت پرستاران نيز اظهار كرد: در سال گذشته 350 نفر 
از پرستاران به خارج از كشور مهاجرت شغلي داشتند كه البته اين تعداد 
نسبت به سال هاي قبل كاهش يافته است و اين تعداد نسبت به جمعيت 
پرستاران آمار نگران كننده اي نيست، اما بايد ساماندهي شود.  قائم مقام 
سازمان نظام پرستاري يكي از مشكلات جدي پرستاران را نظام پرداخت 
پرستاران در نظام سلامت دانست و گفت:در نظام فعلي پرداخت مبتني 
بر ارائه خدمات است و مشكلات آن در دنيا مشخص شده، بازپرداخت اين 

درآمدها نيز در نظام سلامت تبعيض آميز است. 

قائم مقام سازمان نظام پرستاري عنوان كرد

17 استان در مواجهه با بيماري »سالك«

پيمانكارانموشكشباموشهابازيميكنند
روز يك ش�نبه گذش�ته دكت�ر سيد حس�ن 
قاضي زاده هاش�مي وزير بهداش�ت، درمان و 
آموزش پزش�كي در حاش�يه كنگره سامت 
به خبرن�گاران گفت: م�ا در ح�ال حاضر)در 
وزارت بهداش�ت( گرفت�ار موش ها هس�تيم 
ك�ه باع�ث ش�يوع بيم�اري س�الك در 17 
استان كشور شده و ش�يوع منطقه اي آن در 
افغانس�تان اس�ت و درگير كنترل شيوع اين 
بيماري وهمچنين ارتقاي س�طح س�امت و 
پيشگيري از آن در مقابل اين موش ها هستيم. 
وزيربهداشت با اشاره به اينكه نخاله هاي بي سرو 
سامان ساختماني مهم ترين علت نزديک شدن 
محل سكونت موش ها به مناطق مسكوني است، 
تصريح كرد: بايد هرچه زودتر نسبت به اين مهم 
چاره اي انديشه شود و راهكاري عملي و اجرايي 
صورت بگيرد زي��را موش ها خود عام��ل انتقال 
برخي بيماري ها به انس��ان هس��تند كه نزديک 
شدن موش ها به محل س��كونت انسان ها باعث 
افزايش شيوع انواع بيماري ها، به ويژه سالک در 

ميان انسان ها مي شود. 
 اين در حالي اس��ت كه روز گذشته، رضا فدايي، 
مدير گروه مبارزه با بيماري هاي مركز بهداشت 
اس��تان اصفهان از خطر بروز بيماري سالک در 
استان اصفهان خبر داد و زمان شروع و وقوع اين 

بيماري را مرداد ماه جاري اعلام كرد. 

اما توضيحات اخير وزير بهداشت در مورد بيماري 
سالک، ناخودآگاه به پيشينه اطلاعاتي شنوندگان 
در مورد موش ه��اي موج��ود در پايتخت پيوند 
مي خورد و ياد آور تيترهايي است كه گاه به عنوان 
تيتر يک رسانه ها در طول يكي دو سال گذشته به 
كار رفت تيترهايي مثل:  موش هاي زنده خوار در 
تهران، احتمال حمله 50 ميليون موش به تهران،  
شكار موش در تهران،نگراني از حمله موش  ها به 

اجساد تهراني ها، سهميه هر تهراني چهار موش، 
سودجويي دلالان از موش هاي تهران و... 

گرچه عنصر هميش��گي كذب و تحريف و بزرگ 
نمايي آميخته با برخي تيترهاي ياد شده بود اما 
آنچه كه غير قابل كتمان است، محتواي و مدعاي 
آخرين تيتر اس��ت كه مي گويد: »  س��ودجويي 
دلالان از موش هاي تهران« چراكه آفتي همچون 
آفت موش هاي عظيم الجثه پايتخت در حكم مرغ 

و مسما در سفره متولياني است كه در ظاهر داعيه 
مبارزه با موش ها را دارن��د و اين حيوانات موذي 
براي شهروندان تهراني و شهروندان ساير شهر ها 
و استان هاي كشور» شر« داش��ته و دارند، اما در 
عوض براي متوليان مبارزه با موش ها، سراس��ر 
»انف��ع الامور و خي��رتُ القصور« اس��ت، چراكه 
بسياري از مسئولان و متوليان مستقيم و موظف 
مبارزه با موش ها، در اوج پروژه موش كشي اعلام 
كردند كه س��رانه معدوم كردن ه��ر موش براي 
تهراني ها 120 هزار تومان آب مي خورد !حال اگر 
اين هزينه را بر جمعيت ميليوني موش ها ضرب 
كنيم، رقم قابل توجهي عايد مي شود كه اين رقم 
به واس��طه زادآوري و تكثيرقابل توجه موش ها، 
اين الزام را به وج��ود مي آورد كه مب��ارزه با اين 
حيوانات به پروژه اي مهم تبديل شود و هر ساله 
مبلغ قابل توجهي را در ليست اعتبارات و سرانه 
بودجه شهرداري ها به ويژه شهرداري تهران، به 

خود اختصاص دهد. 
بنابر اين چه تجارتي براي پيمان��كاران مبارزه با 
موش هاي موذي و اع��وان و انصار اين حيوانات و 
جسارتاً براي حضرات مرتبط پشت پرده، پرسود تر 
از قايم با شک بازي با موش هايي كه بي غرض ورزي 
تنها به اقتضاي طبيع��ت خود عمل مي كنند ؟! و 
س��ود بازي با جان آنها به حس��اب تپل بعضي از 

متوليان واريز يا به عبارتي »سرريز« مي شود! 

آقايوزير!
شمامهارتتانراازكجاكسبكردهايد؟!

»فقط ۴درصد از فارغ التحصيلان كشور متناسب با بازار كار تحصيلات 
كسب كرده اند.«

اين جمله اي است كه وزير كار، تعاون و رفاه اجتماعي عنوان كرد و بدون 
اشاره به منبع خبرش، جامعه اي را زير سؤال برد. 

ش��ايد يكي از مش��كلاتي كه در حال حاضر جامعه با آن درگير است، 
اين باشد كه مسئولان به راحتي، توپ را به زمين يكديگر انداخته و با 
مقصر يا متهم كردن ديگران چنين وانمود مي كنند كه خودشان هيچ 

تقصيري ندارند. 
زماني كه علي ربيعي اعلام كرد »96درصد فارغ التحصيلان دانشگاهي 
فاقد هر گونه مهارتي براي اشتغال هستند« اين سؤال در اذهان مردم 
شكل گرفت كه آيا يک دانش��جو بايد در زمان تحصيلش، مهارتي نيز 
بياموزد يا اين وظيفه سيستم آموزش است كه مهارت ها و تخصص هاي 

مورد نياز را به محصلان آموزش دهد. 
چندي پيش يكي از اساتيد دانش��گاه در مورد سيستم آموزش و بازار 
كار ژاپن مي گفت: »در اين كشور هر 15س��ال يک بار سياستمداران، 
دولتمردان و تصميم گيرندگان سيستم آموزشي گرد هم مي آيند و در 
مورد 20سال آينده كشورشان و نيازهاي آن روز صحبت و تصميم گيري 
مي كنند. در اين نشست آنها متوجه مي شوند كه روي چه رشته هايي 
در دانشگاه هايشان سرمايه گذاري كرده و پذيرش هايشان همراه با چه 
آموزش ها و تربيت چه متخصص هايي باشد تا در آينده علاوه بر وجود 
زمينه اشتغال براي فارغ التحصيلان، نيازهاي كشور نيز مرتفع شود.«

با اين تفاسير به مسئولان محترمي كه فقط به ارائه آمار مي پردازند بايد 
گفت كه فارغ التحصيلان مشكلي ندارند، بلكه چوب بي برنامگي و عدم 
آينده  نگري دولتمردان را مي خورند. همانطور كه امروز مسئولان ديروز 
را به راحتي متهم به كم كاري و ندان��م كاري مي كنيم، حتماً فردا هم 

مسئولان امروز را زير سؤال خواهند برد. 
جالب اينجاس��ت كه وزير محترم وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي در 
حالي در حاشيه مراسم رونمايي از 23۴ عنوان استاندارد آموزش شغلي 
و شايس��تگي در حوزه هاي انرژي نو عمده ترين مشكل بيكاري كشور 
را عدم مهارت فارغ التحصيلان دانش��گاهي اعلام كرد كه خود را وزير 

بيكاران معرفي كرده است. 
حال مشخص نيست كه آيا از نظر وزير، بيكاران صاحب مهارت هستند 
و فقط نتوانسته اند كاري دست و پا كنند يا اگر آنها هم در جايي مشغول 
شوند به جمع افراد بدون تخصصي كه فقط كار مي كنند، مي پيوندند. 

به گفته كارشناسان حوزه اشتغال و بازار كار 50 درصد بيكاران كشور را 
فارغ التحصيلان دانشگاهي تشكيل مي دهند. 

البته در همين رابطه علي لاريجاني، رئيس مجلس ش��وراي اسلامي 
نيز آمار ديگري ارائه كرده و گفته كه ۴2 درص��د فارغ التحصيلان در 

ايران بيكار هستند. 
چندي پيش مركز آمار ايران نتاي��ج تفصيلي آمارگيري نيروي كار در 
پاييز سال گذشته را ارائه كرد كه بر اساس آن نرخ بيكاري در اين فصل 
معادل 10/3 درصد و تعداد بيكاران نيز بيش از 2 ميليون و ۴01 هزار 

نفر بوده است. 
حال با ق��رار دادن اعداد و ارقام ف��وق در كنار يكديگ��ر به يک فاجعه 
مي رس��يم و آن هم اينكه اگر ب��ه گفته هاي وزير كار اس��تناد كنيم و 
بپذيريم كه فارغ التحصيلاني كه قرار است كاري مهم و اصلي در جامعه 
به دس��ت بگيرند و به قول معروف مديران فرداي اين جامعه باشند و 
شايد يكي از آنها هم به جاي وزير كار بنشيند، بدون مهارت و تخصص 
هستند، از باقي بيكاران چه انتظاري بايد داش��ت. راستي! آقاي وزير! 
شما مهارت و تخصص تان را چطور كس��ب كرديد؟ در حين تحصيل 

يا بعد از آن يا...؟

با اقدامات ويژه وزارت بهداشت 
قاچاقتجهيزاتپزشكيكنترلميشود

رئي�س س�ازمان غ�ذا و دارو ب�ا تأكي�د بر ل�زوم نظ�ارت جدي 
ب�ر ورود كالاه�ا و تجهي�زات پزش�كي در كش�ور از اقدامات�ي 
وي�ژه ب�راي كنت�رل ب�ازار تجهي�زات پزش�كي و جلوگي�ري 
داد.  خب�ر  كش�ور  در  قاچ�اق  كالاي  مص�رف  و  ورود  از 
دكتر رسول ديناروند گفت: سال 93 در حوزه تجهيزات پزشكي اقدامات 
خوبي صورت گرفته و كاهش جدي ورود تجهيزات پزشكي بي كيفيت و 

قاچاق به عرصه مصرف را شاهد بوديم. 
معاون وزير بهداشت يادآور شد: در طرح تحول سلامت وقتي قرار است 
مبلغ عمده هزينه بس��تري را بيمه ها و دولت به عنوان يارانه سلامت 
پرداخت كنند، طبيعي اس��ت اين نگراني وج��ود دارد كه هزينه هاي 
القايي نيز افزايش يابد، تجهيزات غيرضروري مصرف شوند يا قيمت آنها 
گران تر شود. بنابراين ضرورت جدي داشت اين موارد را كنترل كنيم و 

خوشبختانه دستاورد خوبي هم در اين حوزه داشته ايم. 
ديناروند افزود: با كاهش قيمت تجهيزات پزش��كي، به طور ميانگين 
صرفه جويي ارزي مالي در اين حوزه نس��بت به س��ال 92 بيش از 10 
درصد بوده است و به رغم اينكه ممكن است از نظر تعداد كالاي مصرفي 
در برخي موارد افزايش مصرف هم داشته باشيم، مانند لنز و استنت كه 
متقاضيان بيشتري داشتند اما در مجموع با وجود اينكه مردم از خدمات 

سلامت بيشتر بهره مند شدند، هزينه هاي ما كاهش داشته است. 
رئيس س��ازمان غذا و دارو تصريح كرد: اگر نظارت ها بيش��تر شود و با 
س��از و كارهايي بتوانيم با ابزارهاي جديد استفاده از فناوري اطلاعات 
و رجيسترينگ، كدينگ، رهيابي، رهگيري و ساير اقداماتي كه انجام 
مي دهيم، قيمت ها را تحت كنترل درآوريم، بازار آشفته ورود غيرقانوني 

كالا را هم سر و سامان مي دهيم. 
ديناروند با ابراز تأسف از اينكه اعداد و ارقام اعلام شده در حوزه قاچاق 
البته نه تنها در حوزه سلامت، بس��يار بالاست گفت: در برخي موارد تا 
حدود 20 ميليارد دلار در كش��ور هم اعداد و ارقامي را شنيده ايم كه 
بخشي از آن هم مربوط به كالاي سلامت است. البته در اين حوزه هر 
چقدر هم باشد، خطرناك است و تنها بحث آسيب هاي اقتصادي نيست 
بلكه سلامت مردم مطرح مي شود كه ممكن است جان آنها را به خطر 
اندازد. به همين دليل اقدامات ويژه اي براي كنترل بازار و سطح عرضه 

كالا در نظر گرفته ايم. 
----------------------------------------
حقوقبازنشستگانتأميناجتماعيافزايشيافت

ب�ا  اجتماع�ي  تأمي�ن  درآم�د س�ازمان  و  فن�ي   مع�اون 
اع�ام اينك�ه 300 ميلي�ارد توم�ان ب�راي افزاي�ش حق�وق 
بازنشس�تگان در نظ�ر گرفت�ه ش�ده اس�ت از افزاي�ش حقوق 
داد.  خب�ر  س�ازمان  اي�ن  پوش�ش  تح�ت  بازنشس�تگان 
محمدحسن زدا گفت: حقوق بازنشستگان در سراسر كشور افزايش يافته و 
كليه مستمري بگيران تأمين اجتماعي 15 درصد حقوق شان اضافه مي شود. 
كس��اني كه بعد از افزايش 15 درصدي كمتر از 712 هزار تومان دريافت 
كنند، ما حق��وق آنها را به 712 هزار تومان مي رس��انيم و افزايش ديگري 
براي آن در نظر مي گيريم.  وي تأكيد ك��رد: در حال حاضر حداقل حقوق 
712 هزار تومان و حداكثر 5 ميليون تومان در اين سازمان است، در حالي 
كه سال گذشته حداقل حقوق 608 هزار تومان بود.  معاون فني و درآمد 
سازمان تأمين اجتماعي با تأكيد بر اينكه افرادي كه روزهاي قبل حقوق 
خود را دريافت كرده اند نيز امروز)دوشنبه( افزايش حقوق به حساب شان 
واريز شده است، تصريح كرد: ما قصد داشتيم در فروردين ماه افزايش حقوق 
را اعمال كنيم، اما ب��ا توجه به اينكه دولت در اول ارديبهش��ت ماه مصوبه 
افزايش حقوق را به م��ا اعلام كرد، به همين دليل حقوق بازنشس��تگان و 
مستمري بگيران سازمان تأمين اجتماعي از روز يک شنبه در سراسر كشور 
افزايش يافت.  زدا در خصوص اعتبار مربوط به افزايش حقوق بازنشستگان 
گفت: براي افزايش حقوق 300 ميليارد تومان اعتبار اختصاص داده شده 
است.  وي در مورد مزاياي ديگر حقوق بازنشس��تگان نيز تصريح كرد: در 
مورد افزايش حق مسكن و. . . بايد ابتدا منتظر باشيم ببينيم دولت ميزان 
افزايش را چند درصد در نظر گرفته و سپس به همان نسبت مزاياي حقوق 

بازنشستگان را افزايش دهيم.
----------------------------------------
جزئياتثبتنامدانشآموزانمتوسطهاعلامشد

 مع�اون آم�وزش متوس�طه وزارت آم�وزش و پ�رورش جزئيات 
ثبت ن�ام دانش آم�وزان متوس�طه اول و دوم را اع�ام ك�رد. 
علي زرافشان با اعلام اينكه ثبت نام دوره متوسطه پس از امتحانات و اعلام 
نتايج صورت مي گيرد، گفت: ثبت نام متوسطه اول براي پايه هفتم و هشتم 
با توجه به دس��تورالعمل ثبت نام، بدون مراجعه اوليا توسط خود مدرسه 
پس از پايان امتحانات انجام مي گيرد.  وي افزود: ثبت نام دانش آموزاني كه 
از ورودي پايه ششم به پايه هفتم مي آيند، با توجه به محدوده جغرافيايي، 
مكان زندگي و آنچه در دستورالعمل ثبت نام آمده، انجام مي گيرد.  معاون 
آموزش متوس��طه وزارت آموزش و پ��رورش تصريح ك��رد: در پايه اول 
متوسطه، از امسال ورودي نخواهيم داشت، به همين جهت صرفاً ثبت نام 
در دوره دوم و ثبت نام درون مدرس��ه صورت مي گيرد.  زرافش��ان افزود: 
ثبت نام دانش آموزان پيش  دانشگاهي با توجه به رشته تحصيلي خود، اگر 
در همان مدرسه قبلي خود باشند، درون مدرسه صورت مي گيرد، در غير 
اين صورت با توجه به رشته خود، ثبت نام در مدارس جديد شكل مي گيرد 

و اين ثبت نام پس از امتحانات و اعلام نتايج صورت خواهد گرفت. 

   س��يد عليرضا آواي��ي، رئي��س جديد 
س��ازمان ثبت احوال از تشكيل كميته اي 
براي بررسي شيوه هاي اجراي برنامه هاي 
اين س��ازمان خبر داد و با اعلام اينكه در 
صورتي كه اجراي برنامه اي موفقيت آميز 
نباشد آن را تغيير مي دهيم، گفت: اولويت 
بنده در سازمان ثبت احوال كشور تسريع 
در ارائه كارت هوش��مند ملي به آحاد جامعه است و در اين خصوص 
تلاش مي كنم وعده  ارائه 20 ميليون كارت هوش��مند در سال جاري 

محقق شود. 
  الهام زايجاني، دبير جش��نواره مد و لباس دانشجويي ديبا هدف از 
برگزاري اين جشنواره را ارائه الگويي مناسب به دانشجويان دانست و 
با اعلام اينكه قرار نيست اعمال سليقه كنيم يا مدل و طرحي را به زور 
بر تن دانشجويان بپوشانيم، گفت: جشنواره ديبا در دو بخش طراحي 
و دوخت برگزار مي شود چون يكي از اهداف ما حضور تعداد بيشتري از 
دانشجويان در جشنواره مد و لباس ديبا بوده، طبيعي است كه همه آنها 
آمادگي حضور در بخش دوخت را ندارند اما مي  توانند در بخش طراحي 
شركت كنند و به طراحي پوشش دانشجويي و مشاغل و طراحي فرم 

فارغ التحصيلي دانشجويان هنر بپردازند. 
  دكتر حسينعلي شهرياري، رئيس كميس��يون بهداشت و درمان 
مجلس، از توليد زيرپله اي خمير مرغ خبر داد و با توصيه به مردم براي 
مصرف نكردن سوسيس و كالباس گفت: در بررسي هاي انجام شده 30 
درصد از محصولات جمع شده از بازار مشكل  دار بوده اند. وقتي قيمت 
يک كيلو سوس��يس و كالباس از يک كيلو گوشت كمتر است، حتماً 

جايي اشكال دارد. 
  دكتر سودابه نوري، متخصص آسيب شناسي گفتار و زبان با اشاره 
به اينكه انجام مشاوره ژنتيكي قبل از بارداري براي كنترل و مقابله با 
اختلالات گفتاري الزامي است، گفت: س��ندروم داون و منگوليسم از 
جمله سندروم هاي ژنتيكي اس��ت كه تأثير چشمگيري بر اختلالات 

خواندن و نوشتن و به طور كلي ارتباطي مي گذارد. 
  الناز فطير خوراني، دبير جشنواره پروژه هاي دانش آموزي با اعلام 
اينكه محيط زيس��ت، آب و ب��رق از مهم ترين موضوعاتي اس��ت كه 
پروژه هاي دانش آموزي در جشنواره س��ال جاري درباره آن به رقابت 
خواهند پرداخت، گفت: جشنواره دوره دهم پروژه هاي دانش آموزي 
اي��ران در روزهاي ده��م و يازده��م ارديبهش��ت ماه در چهار بخش 
نمايشگاهي سيمنارهاي علمي و مسابقات و كارگاه هاي آموزشي در 
مركز همايش هاي بين المللي دانشگاه ش��هيد بهشتي تهران برگزار 

مي شود. 
  محمود خدادوست، معاون طب س��نتي وزير بهداشت با اعلام 
اينكه تاكنون 62 متخصص طب س��نتي در كشور فارغ التحصيل 
ش��ده و مجوز فعاليت در اين عرصه را دارند، 12 س��لامتكده طب 
سنتي نيز در دانش��گاه ها راه افتاده و قرار است كلينيک هاي طب 
سنتي با مش��اركت بخش خصوصي افزايش يابد، گفت: در زمان 
حاضر هفت دانشكده طب سنتي در دانشگاه هاي كشور فعال است 
و در 13 دانشگاه علوم پزشكي كش��ور مجوز راه اندازي رشته طب 

سنتي داده شده است. 
 دكتر وحيد قبادي دانا، رئيس س��ازمان جوانان هلال احمر با اعلام 
خبر تهيه و تدوين برنامه پنج ساله اين سازمان گفت: به منظور تهيه 
اين برنامه 30 جلس��ه كارگاهي )1200 نفر س��اعت( براي آشنايي و 
تنظيم پيش نويس برنامه برگزار و روزهاي چهارشنبه هر هفته به عنوان 

روز برنامه ريزي در سازمان نامگذاري شد. 

محمد رضا هاديلو

تعللبخشخصوصيدركاهشساعتكارپرستاران

زهرا چيذري 
   گزارش يك 

علي خدايي بيجاري 

    گزارش 2

    از شهر


